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MÄRJAMAA VALLAVOLIKOGU 
 

V O L I K O G U   I S T U N G I   P R O T O K O L L  
 

Märjamaa                                                                                                                             21. august 2012. a nr 37 

 
Algus kell 15.00, lõpp kell 17.00 

Juhatas: volikogu esimees Villu Karu  

Protokollis: volikogu sekretär Janika Liländer 

 

Võtsid osa  19 volikogu liiget: 

Agu Raadik, Ago Kirsipuu,  Andres Elmik, Andres Jõessar, Ants Riismaa, Harri Jõgisalu, Helle Rehepapp, Ilju 

Aviste, Janno Põldre,  Kaare Tammaru, Kalle Teekivi, Lepo Arro, Ly Torn, Maire Jaago, Teet Tomson, Urmas 

Kristal, Ülo Olm, Venno Kornak, Villu Karu. 

 

Puudusid: Eli Nevski, Koit Kuus, Marika Hiiemaa, Üllar Aruksaar. 

 

Istungile kutsutud: vallavanem Eero Plamus, rahandusosakonna juhataja Lea Laurits, õigusnõunik Evi Rooda, 

keskkonnaspetsialist Mati Erik, vanem-maakorraldaja Paul Helliste.  

 

V. Karu küsis, kas päevakorra kohta on küsimusi. 

A. Kirsipuu küsis, kas on mingeid arenguid Kasti lasteaias uue rühma avamise suhtes. Möödunud istungil oli 

sellest lastehoiuteenuse rahastamise korra juures juttu. 

E. Plamus vastas, et vallavalitsusel ei ole praegu kavas uut rühma Karikakras avada kuna „ei taheta teist Varbolat 

korraldada“. 

 

Otsustati: 17 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) kinnitada alljärgnev   

 

P Ä E V A K O R D: 
1. Reovee kohtkäitluse ja äraveo eeskiri. 1. lugemine 

2. Märjamaa valla 2013. aasta eelarve prognoosid 

3. Sauna tn 6 kinnistu tasuta kasutusse andmine MTÜ-le Märjamaa Saun  

4. Valgu kontorihoone tasuta kasutamise lepingu tähtaja pikendamine 

5. Katastriüksustele sihtotstarbe määramine 

6. OÜ Orgita Elamu uus põhikiri 

7. Varbola külas asuva Kaalumaja kinnistu otsustuskorras võõrandamine 

8. Enampakkumisel olevate kinnistute alghinna kujundamine ja ettepaneku tegemine  volikogule alghinna 

vähendamiseks 

9. Informatsioon 

 
 

Päevakorrapunkt 1 

Reovee kohtkäitluse ja äraveo eeskiri. 1. lugemine  

 
Ettekandega esines E. Rooda, kes selgitas, et eeskirja väljatöötamise initsiatiiv tuli AS-lt Matsalu Veevärk.  

Matsalu VV on kinnitatud teenuse osutajaks, lisaks on valla territooriumil nii juriidilisi kui füüsilisi isikuid, kes 

teostavad ise reovee kohtkäitlust ning ühiskanalisatsiooniga liitunud ei ole.  

E. Rooda märkis, et ilmselt, pärast volikogus eeskirja vastuvõtmist, tuleb Vallavalitsusel võtta vastu korraldus selle 

kohta, missuguseid toiminguid, mis ajaks ja kuidas täiendavalt teha tuleb, et olemasolevad kohtkäitluse rajatised 
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üle vaadata, olgu need siis kogumismahutid või lokaalsed puhastusseadmed ning anda neile, olenevalt tehnilisest 

seisundist, tähtaeg nende korrastamiseks. Nõuetele vastavatele seadmetele antakse  kohtkäitluse luba. Ehituslikus 

mõttes on tegemist rajatistega ning need tuleb võtta arvele riiklikus ehitusregistris. Taoline menetlus hakkab 

toimuma olemasolevate juba kasutuses, kuid arvel mitteolevate ning ilma kasutusloata, objektide suhtes. Eelnõu on 

1. lugemisel ning volikogu liikmetel on võimalik esitada oma märkuseid ja ettepanekuid.  

Kaasettekandjal M. Erikul täiendusi ei olnud. 

 

Ettekandja vastas küsimustele. 

*A. Raadik: Tuleb välja, et suvel on hakanud kellelgi mõtted jooksma. On nagu vähe tegevust olnud.  Üleüldiselt 

ma ei vaidlustaks seda asja, kuid see eeskiri on algatatud selleks, et asi saaks paika Märjamaa alevis. See on äri.  

Aga kui vaadata tervikuna valda, mida see eeskiri hakkaks hõlmama? See on töömahukas ettevõtmine.  

 

A. Raadik juhtis tähelepanu probleemsele olukorrale Haimre külas asuva ridaelamuga, kus reoveekäitlus on juba 

aastaid korrast ära, kuid inimestel ei ole rahalisi võimalusi seda korda teha. A. Raadik: Mis nüüd saab? Kas ajame 

inimesed sealt minema? Mis saab kui inimesed ei suuda ise maksta? A. Raadik lisas, et ta on mitmeid kordi, juba 

OÜ Märjamaa Vesi  tegutsemise ajal, teinud ettepanekuid, et vald aitaks.   

A. Raadik soovis teada, mis saab kui inimene ei ole suuteline oma rajatisi korda tegema. A. Raadik nõustus, et 

asjad on paigast ära, kuid kordategemine on väga töömahukas ja kulukas. 

E. Rooda vastas, et Haimre pargi ääres asuv ridaelamu oma lekkiva reoveekäitlusega on probleemiks olnud 

aastaid. Kinnistu sai sinna moodustatud enne kui vald andis ehitisi-rajatisi üle Matsalu VV-le. Kuna seal 

reoveekogumisala kohustuslikuna moodustatud ei ole, siis jäi see ka Matsalu projektist välja.  E. Rooda lisas, et 

erinevatest fondidest rahastamise võimaluste kohta ta öelda ei oska kuna need on ajas muutuvad, kuid seda tuleb 

uurida iga konkreetse objekti puhul eraldi. Tõenäoliselt mingid lahendused tuleb leida.  

E. Rooda nõustus, et ühelt poolt on tegu küll äriga, kuid teisalt on see siiski keskkonnakaitse küsimus. 

A. Raadik: Ma ei saanud ikkagi vastust küsimusele, et mis saab siis kui inimesed ei ole suutelised seda korda 

tegema? Me oleme otsinud lahendeid ja vahendeid, kuid see ei ole õnnestunud.  

A. Raadik lisas, et probleem on tõsine – tema tõi ühe maja näite, kuid üle valla on taolisi objekte palju.   

 

*A. Raadik soovis teada, kas suudetakse kõige üle ka järelevalvet teostada. 

E. Rooda: Peab suutma kui tahame, et meil oleks asjad korras. 

 

V. Karu: Saan aru, et A. Raadik näeb probleemi selles, et ei ole kapitali, mille abil neid rajatisi korda teha. Kas 

keegi teab vastata, kas sellistele objektidele on võimalik vahendeid hankida, peale inimeste omavahendite ja valla 

eelarve? On selleks mingeid muid allikaid ka olemas? 

E. Rooda arvas, et ehk tuleks kõne alla läbi KIKi rahastamine.  

E. Plamus: Ega neid vahendeid rohkem nagu ei ole kui isiklik rahakott, valla rahakott, Matsalu VV rahakott ja 

mingid projektirahastamised. Kasti reoveepuhasti kordategemise ajal oli kaalumisel tuua torustik Märjamaale 

Haimrest mööda ning liita Haimre maja(d) ka sinna külge. Tasuvusarvutused aga näitasid ära selle, et sellise 

inimekvivalendi juures ei tasu see ära. See oleks läinud kordades kallimaks kui uue reoveepuhasti ehitamine Kasti. 

Haimres on arutusel olnud see variant, et sinna sobiks ideaalselt looduslik biopuhasti ja imbväljak. Muud varianti 

ei ole. Kui need inimesed tõesti ei suuda, siis  - valla raha. Muud varianti ei ole.  

A. Raadik arvas, et see oleks hea lahendus.  

E. Plamus: Teine võimalus oleks, et sõlmida mingi leping Matsalu VV-ga, kes võtaks selle teha. Kõiki neid 

objekte – valla territooriumil asuvaid ning jätkuvalt reoveerimist vajavaid puurkaeve, pumplaid jne on piisavalt 

palju. Märjamaa alevis on kavas välja vahetada osa lekkivaid torusid, mis sinna suurde keskkonnaprojekti tookord 

ei mahtunud. Järgneval 5-10 aastal on vee- ja kanalisatsiooniteema jätkuvalt päevakorras. 

 

*A. Riismaa: Kas ametnike ressurss katab selle lähiaja kuuma teema ära? Tänase päeva seisuga on 2013. aasta 1. 

jaanuarini  ca 80 tööpäeva. Mitu objekti ametnik suudab ühes tööpäevas läbi käia, et kontrollida nõuetele 

vastavust? Lisaks dokumentide vormistamine. Kas te näete nii suurt ressurssi? 

E. Rooda: Määruse jõustumise ajaks on pandud tõepoolest 1. jaanuar 2013, kuid rakendussätetes antakse 

olemasolevate rajatiste nõuetega vastavusse viimiseks aega 1. aprillini. Kui tõesti on vaja teha enne loa 

väljastamist objektil teatud töid, siis reaalne oleks, et olemasolevate rajatiste arvelevõtmine peaks lõppema  

1. juuliks 2013. Aeg peaks olema piisavalt pikk, et mitte tuua vabandusena seda, et „tähtaeg oli nii lühike, et ma ei 

hakanudki tegema“.  
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Toimus arutelu.  

E. Rooda märkis, et tähtaeg on arutelu teemaks.  

E. Plamus nentis, et teema on tõepoolest alguse saanud reoveekäitluse ja purgimise korrastamisest, sest ka vald on 

keskkonnaprojekti päris suured rahad sisse pannud. Kui ikka tiheasustusalal majast kanalisatsioonitoru välja ei 

lähe ning kui inimesel ei ole ka aastakümnete jooksul ette näidata ühtegi dokumenti, et ta oleks purginud, siis jääb 

vaid ette kujutada, kuhu see reovesi tegelikult läheb. Küsimus on olukorra üle kontrolli saavutamises.  

 

*K. Teekivi juhtis tähelepanu sellele, et ka paljud külades asuvad talumajad on tänaseks päevaks juba 

vesiklosettidega. Mis süsteemid seal kasutusel on, pole teada, kuid kui suur on ühe eraldi asuva talumaja puhul oht 

keskkonnale? Ka nemad peavad eeskirja kohaselt oma süsteemid nõuetega vastavusse viima.  Siin taandub 

küsimus pigem ärile.  

 

*A. Raadik arvas, et tähtajast rääkides võiks aasta arvuks olla 2014. Inimestele tuleb enne asja selgitada. 

 

*A. Kirsipuu ja K. Teekivi arvasid, et esmalt peaks ametnikul olema nõuandev roll, kuidas omanik oma kinnistul 

asja lahendada võiks. 

 

*Ü. Olm: Minu teada ei toimi ka kõik Matsalu VV pumplad ja seadmed nii nagu peaks. Kuidas nendega? Neid see 

eeskiri ei hõlma?  

V. Karu: Reguleerimisalas on kirjas, et kehtib ka juriidilistele isikutele.  

Ü. Olm: Mis mõte on purgida Matsalu VV puhastitesse, mis ei toimi? 

E. Rooda: Valla territooriumil on üks ja ainuke purgimiskoht, milleks on Märjamaa alevi puhastusseade. N ö 

külapuhastusseadmetesse ei olegi õigust purgida. Märjamaa valla ametnikud käivad kontrollimas ka Matsalu VV 

objekte. On käidud kontrollimas puhastusseadmete ja pumplate kinnistute heakorda ning töökorda.  

E. Plamus lisas, et reoveepumplate osas teostab regulaarset kontrolli keskkonnainspektsioon.  

 

*T. Tomson: Sain aru, et eelnõud tehti koos Matsalu VV-ga. 

E. Rooda: Neilt sai küsitud arvamust. Sisuliselt nad asjasse ei puutunud. Esitasid oma küsimused. Need küsimused 

on ka täna siin päevakorral olnud – ka neid huvitas eelkõige see kui kiiresti suudetakse olemasolevad rajatised 

korda teha ning neile load anda.  

T. Tomson: On siin eeskirja eelnõus ainult seadustest-määrustest tulenevad nõuded? Midagi lisaks ei ole mõeldud? 

E. Rooda: Lisaks ei ole midagi mõeldud. 

 

*E. Plamus selgitas, et kui  individuaalelamu omanikul on ette näidata regulaarse purgimise kohta kviitungid ning 

reostust ei ole, siis teda  see teema rohkem ei puuduta – keegi ei sunni teda liituma ühiskanalisatsiooniga.  

*A. Raadik:  See puudutab ikkagi alevit. Maal võib põllu peale lasta. Mis paberi ma siis esitan? 

E. Rooda: Märgitaksegi, kuidas sa reovett käitled – kas kastad, künnad fekaalid põldu vms. 

 

*T. Tomson: Kas on mingit aimu, mitut majapidamist see puudutab? 

E. Rooda: Majanduskomisjonis oli juttu neist majapidamistest, mis on ühinenud ühisveevärgiga, kuid ei ole 

ühinenud ühiskanalisatsiooniga. Selliseid majapidamisi on 50-100.  Nendeks, kes kohtkäitlevad, on praktiliselt 

kõik  hajaasustusalal olevad majapidamised. 

 

*T. Tomson: Mida Matsalu VV selle kohta ütleks kui me ei võtaks seda eelnõud vastu? 

E. Rooda: Sellist küsimust ei olnud. 

V. Karu: Ma ei tea, kas Matsalu VV peaks selle pärast nii väga muretsema. Pigem on järelevalve küsimus ikkagi 

kohaliku omavalitsuse teema.  

V. Karu kõneles Soome Nurmijärvi kogemusest – hajaasustusega külad kanaliseeritakse väga suure raha eest. 

Tegemist on muidugi ühe kõige kiiremini areneva piirkonnaga. Meie, ka kõige parema tahtmise juures, ilmselt nii 

teha ei jõuaks.  

 

V. Karu sõnas kokkuvõtvalt, et arutelust jäi kõlama, et eeskirja oleks siiski meil vaja, kuid küsimus on 

tähtaegadest, mis ajaks seda rakendada.  

V. Karu: Ehk annab selle üle veel arutada ning asjale ka konkreetsemalt läheneda – hinnata ehk seda kui suur 

töömaht see on ning teisalt selgitada, kust need rahad siiski lõpuks võetakse kui midagi reaalselt korda teha vaja 
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on. Me ei saa päris nii asjasse suhtuda, et ütleme omanikule „tee korda“. Kui see tema jaoks ikkagi piisavalt kallis 

on, siis ei ole vaja palju mõelda, et mis selle tagajärg on – ollakse nõus pigem trahvi tasuma kui korda tegema.  

 

Toimus arutelu eelnõu edasisest menetlemisest.  

 

Otsustati: Lõpetada 1. lugemine. Ettepanekud esitada hiljemalt 17. septembriks volikogu kantseleisse.  

Eelnõu 2. lugemine viia läbi oktoobris. Esitatud parandusettepanekuid arutada septembrikuu istungil 

informatsioonide all.  

 

 

Päevakorrapunkt 2 

Märjamaa valla 2013. aasta eelarve prognoosid 

 

Ettekandega esines L. Laurits. Põhitegevuse tulude kasvuks on planeeritud 5,3% ja kulude kasvuks 4,8%. Kulude 

kasvust haaravad suure osa uued tegevused:  sotsiaalpeatükis valla poolt rahastatav lastehoiuteenus ning 

elektriautode ülalpidamiskulud; üldvalitsemise peatükis on ette nähtud KOVi valimiste kulud ning 

majanduspeatükis valla üldplaneeringu koostamine (haarab 2 aastat – 2013.a 15 000€ ning 2014.a 15 000€). 

Lisaks on kulusid suurendanud personalikulude kasv (+ 4,4%) ning majandamiskulude kasv (arvestatud on 

kaugkütte koguste suurenemisega, elektrienergia kallinemisega, vee- ja kanalisatsioonihinna tõusuga, 

mootorikütuse, küttepuude ning kergkütte hindade tõusuga).  

 

Ettekandja vastas küsimustele. 

*K. Tammaru soovis teada, millisest õiguslikust aktist lähtudes on vallavalitsus sihtasutuse Loodna Vabaajakeskus 

prognoosidest välja jätnud. 

L. Laurits selgitas, et SA-d ei ole välja lülitatud, vaid viidud teise peatükki, et rahastamise küsimust oleks 

komisjonil võimalik ühtselt arutada. Arvestuslikult on SA suurema kulu mahuga kui 2012. aastal. Juurde on 

arvestatud 7% kuna 2009. aastal vähendati nii SA kui MTÜ Märjamaa Valla Külavanemate Ühendusel  (KVÜ) 

eelarvet 13% .  

K. Tammaru rõhutas, et SA-d ei ole volikogu otsusega, millega ta asutati, ümber korraldatud ega lõpetatud. See 

tähendab, et SA eksisteerib edasi ning SA ei ole võrdsustatav mittetulundusühendustega.  Tegemist on Märjamaa 

Vallavolikogu poolt loodud sihtasutusega Loodna piirkonna kultuuri ja vabaajaelu korraldamiseks. K. Tammaru 

tegi ettepaneku, et nii, nagu kõikidel eelnevatel aastatel, peaks ta olema eraldi real oma kuludega ka 2013. aastal.  

L. Laurits vastas, et see, millisel eelarve real kajastatakse, on kokkuleppe küsimus. Vallavalitsuse ettepanek on 

antud juhul niisugune. Ka siis, kui SA loodi, ei lepitud mingi õigusliku aktiga kokku, et see kajastatakse just sellele 

või teisel eelarvereal.   

L. Laurits selgitas, et mittetulundusliku tegevuse toetamise korra kinnitamisega on korrigeeritud kõikide ürituse 

kajastamist eelarves. Rahad on koondatud kokku vabaaja ürituste reale 08109. Raha sellelt jagavad komisjonid.  

L. Laurits: Tänasel valitsuse istungil oli arutelul küsimus, et kuidas jääb SA,  Märjamaa SK ja KVÜ 

ülalpidamiskuludega, mis peaks olema reguleeritud halduslepingutega. See küsimus tuleb kokku leppida. Mis real 

raha seisab, seda ükski seadusandlik akt ei määra. See lepitakse kokku.  

 

*K. Tammaru: Tahan rõhutada veel kord seda, et sihtasutus ei ole mittetulundusühendus. On küll mittetulunduslik, 

aga ikkagi sihtasutus. Mittetulundusühendusi KOV võib rahastada, kuid võib ka üldse mitte rahastada. Kui me aga 

sihtasutust ei taha rahastada, siis me peame Loodna piirkonnas SA-le püstitatud ülesanded ümber korraldama ja 

sihtasutuse tegevuse lõpetama. K. Tammaru lisas, et viimasest on ka aastaid räägitud, kuid jutust kaugemale jõutud 

ei ole. 

L. Laurits vastas, et see ei ole 2013.a tulude ja kulude prognooside teema. Kulude ja tulude mahu prognoosides on 

SA summat hoopiski suurendatud. Kuidas komisjon seda jagama hakkab, missugused taotlused tuleb teha, on teine 

küsimus.  

T. Tomson: Raha on eelarvesse planeeritud. Kuidas 2012.a aasta lõpuks jääb – kas jääb SA või midagi muud, seda 

täna küll öelda ei oska. Juhul kui otsustakse SA likvideerida ning kultuuri- ja vabaaja korraldus Loodna piirkonnas 

otsustatakse lahendada kuidagi teisiti, siis SA-le kavandatud rahaga rahastatakse seda teist lahendust. Kui näed (K. 

Tammaru) seda ohtu, et uus lahendus läheb kallimaks, siis olen nõus, et raha ei pruugi jätkuda. Aga ta ei pea 

kallimaks minema. 
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*V. Karu: On siis teada, millal see, kas SA jääb või mitte, otsustamisele tuleb? 

T. Tomson: Sihtasutusega on revolutsiooniline olukord – nii nagu oli, enam ei taheta, aga seda, kuidas edasi, ka 

täpselt ei oska keegi öelda. 

 

*K. Tammaru oli seisukohal, et eelarve prognoosides ei ole SA kajastamine praegusel kujul juriidiliselt korrektne 

ning palus E. Roodal öelda oma seisukoht – kas SA paigutamine ühele reale MTÜ-dega on juriidiliselt korrektne. 

E. Rooda: Peab vaatama jaotamise põhimõtteid. Üks on mittetulunduslikuks tegevuseks toetuse jagamise kord ja 

teine on SA põhikiri. Kuivõrd SA põhikirjalised ülesanded on kaetavad nende valdkondadega, mida raha jagamise 

korra kohaselt mõistetakse mittetulundusliku tegevusena? Probleem on ju praegu selles, ja mis ei ole lahendust 

leidnud, et kui teistes piirkondades on valla hallatavad asutused, siis Loodna piirkonnas on sihtasutus. Sihtasutuse 

rahastamine tervikuna on kokku viidud ühele reale mittetulundusliku tegevuse rahastamisega, mis on sisuliselt veel 

ebakindlam kui on hallatava asutuse rahastamine. Probleem on rahastamise põhimõtetes ja korras.  Siiani oli SA 

eelarves eraldi reana ning ta oli võrreldav rahastamise osas teiste piirkondade rahvamajadega. Meil peab olema SA 

jaoks selge rahastamise alus. Küsimus on selles, kas SA-d on võimalik  rahastada mittetulundusliku tegevuse 

toetamise korra alusel? Tekst tuleb nii põhikirjas kui korras üle vaadata, et kas see on võimalik.  

K. Tammaru: See oleks pidanud juba prognooside koostamise ajaks selge olema.  

L. Laurits märkis, et kui SA summa on eraldi real, siis selle kinnitab vallavalitsus ning sellisel juhul ei teki 

kultuurikomisjonil üldse mitte mingit võimalust jagada. Nüüd on kultuurikomisjonil õigus öelda sõna sekka ning 

ega ka komisjon ei jätaks SA-d rahata.  

 

*K. Tammaru: Praegu ongi n ö käärid SA nõukogu ja kultuurikomisjoni tegevusvaldkondade vahel, sest tegelikult 

SA-le eraldatud raha jagabki SA nõukogu. Juriidiliselt nii kaua, kui SA nõukogu on olemas, ja kelle volitusi 

vallavalitsus ise pikendas, ei oleks kultuurikomisjonil õigust SA-le esitatud projektide üle otsustada.  

L. Laurits: Sellisel juhul on vastuolu SA põhikirja ja mittetulundusliku tegevuse toetamise korra vahel.  

Võimalik, et kui planeeritav kultuurialane nõupidamine on toimunud, otsustataksegi jätta SA kulud eraldi reale.  

K. Tammaru: Kui see summa jääbki mittetulundusühenduste reale ning kultuurikomisjon jääb kõikide projektide 

rahastamist otsustama, siis ei ole mõtet SA-le ka halduskulusid ette näha. SA juhatajal, raamatupidamisteenusel 

jne ei ole sellisel juhul mingit mõtet, vaid SA tuleks likvideerida.  

L. Laurits nõustus, et kultuurikorralduses on lahtiseid otsi, kuid see ei sega vastu võtmast käesolevas 

päevakorrapunktis arutusel olevat dokumenti.  

 

*E. Plamus lisas repliigina, et mittetulunduslikuks tegevuseks raha eraldamise korra kehtestamise ettepaneku tegi 

omavalitsustele Riigikontroll. Pärast seda on raha jagamine läinud ka tunduvalt keerulisemaks.  

 

*Ü. Olm soovis teada, kas prognoosid on arutamisel praegu informatiivsena, nagu oli jutuks majanduskomisjonis, 

või ikkagi otsuse eelnõuna. Viimasel juhul läheks see tema meelest seadustega vastuollu. 

L. Laurits vastas, et tema vastuolu ei näe, sest ükski seadus ei keela prognooside kinnitamist. 

Ü. Olm: Esmalt peab olema paigas eelarvestrateegia. See peab olema 1. oktoobriks kinnitatud. Selle alusel 

hakkame tegema prognoose.  

L. Laurits: Peale majandus- ja eelarvekomisjoni koosolekut rääkisin hr Sulev Liivikuga rahandusministeeriumist ja 

tema ütles, et praegu on see asi suhteliselt segane. Ka nende jaoks.  Kas strateegia peab olema arengukava osana 

või võib ka olla eraldi dokumendina? Kui võib olla ka eraldi dokumendina, siis ei ole nõutud 3 nädalane 

avalikustamisperiood. Rääkisin ka vallasekretäriga. Ka tema leidis, et see (prognoosid) ei lähe ühegi õigusaktiga 

vastuollu. Meie (valla) põhimäärus näeb ette, et prognoosid tuleb kinnitada. Informatiivne materjal (seletuskiri 

koos lisadega) on lisatud teile selleks, et oleks parem ülevaade.  

Ü. Olm: Ma ei rääkinud avalikustamisest. Räägin sellest, et miks on prognoose vaja kindlasti enne kinnitada kui 

meil ei ole eelarvestrateegiat?  Kinnitame ikkagi enne eelarvestrateegia, millest näeme ära eelseisvate aastate 

suunad. 

L. Laurits: Sisuliselt ongi käesolev dokument üks osa eelarvestrateegiast.  

E. Plamus: Arutasime vallavalitsuses veel tänagi seda. vallavalitsus on lähtunud kehtivast põhimäärusest. Kuu aja 

pärast tõstaks volikogu liige käe püsti ja küsiks, et miks ei ole põhimääruse järgi käitutud. Me ei ole läinud 

millegagi vastuollu. 

Ü. Olm arvas, et riigi seadus on ikkagi ülim ja arvestada tuleks sellega.  

L. Laurits: Riigi seadus on ülim, kuid seadus ei keela kehtestada põhitegevuse tulusid ja kulusid, sest tegelikult on 

see juba üks osa eelarvestrateegiast ja 2013.a eelarvestrateegia on sisuliselt olemas ning ülejäänu (aastate 2014-
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2016) osas töö käib. Kui meil asutused jäävad samaks, põhimõttelisi muudatusi nende struktuurides ei toimu, siis 

tegelikult kulude osas me võime prognoosida ainult majandamiskulude kasvu, seda, mis meil saab vähendatud 

palgast ning ülejäänud piiri paneb ette meie laenukoormus. 

Ü. Olm: Kui ei taheta aru saada, siis pole mõtet rääkidagi. 

 

*A. Jõessar: Prognoosides on arvestatud uute teenustega – nt lastehoiuteenus. Kas see on see, mida me eelmisel 

istungil arutasime? On juba mingid kokkulepped? Enne A. Kirsipuu küsimusele, et kas Karikakrasse 

lastehoiukohti juurde tehakse, vastati, et pole vajadust. Nüüd on aga siin prognoosides arvestatud. 

L. Laurits: Ei oska Karikakra kohta öelda, kuid siin on arvestatud lastehoiuteenusega – iga lapsevanem  saab osta 

teenust ning toetust on arvestatud 1. lugemisel olnud määruse eenõu kohaselt. Toetuseks on arvestatud veidi üle 

29 tuhande euro.  

 

*A. Jõessar juhtis tähelepanu sellele, et tuludes on kaevandamisõiguse tasude laekumises kavandatud päris suurt 

langust. Kas meie valla territooriumil enam üldse ei kaevandata? 

L. Laurits: Ei oska öelda kes täpselt ja kui palju kaevandab, kuid laekumine on väga väike kuna ka riik on 

muutnud seadusi.  

Toimus keskustelu.  

A. Jõessar: Me saaksime ju kaevandusmahtusid ikkagi kontrollida? Või ei saa? 

E. Plamus: Vald ei kontrolli. Selle jaoks on vastavad spetsialistid olemas, kes mõõdistavad ja kontrollivad 

kaevandusi. Sellega tegeleb keskkonnamet. 

 

*A. Jõessar: Ei leidnud ühtegi rida laenude tagasimaksmise kohta. 

L. Laurits: Laenude tagasimaksmine tuleb finantseerimistegevusena. See tuleb eelarvestrateegias. Põhitegevuse 

tulusid ja kulusid see ei puudutanud, sest tervikuna koosneb eelarve 5 osast – tulud, kulud, finantseerimistehingud, 

investeerimistegevus ja vaba jääk. 

L. Laurits: Pikaajaliste laenude põhiosa suuruseks on 306 262 eurot, kapitaliliisingu maksete summaks on 43385 

eurot. Kapitaliliisingu põhiosa makse täpsustatakse RKASilt saabuva teatisega detsembris.   

 

*A. Jõessar tuli tagasi K. Tammaru algatatud sihtasutuse teema juurde: Kas kultuurikomisjon tahab sihtasutust 

reorganiseerida? Tegelikult me rääkisime sellest juba siis kui see volikogu koosseis oma esimest eelarvet kokku 

pani. Neli aastat on selle peal liugu lastud. Keegi ei taha kellelegi haiget teha ja midagi ette võtta. Nüüd siis enne 

valimisi? Ma ei usu, et keegi tahab midagi nüüd ette võtta. 

T. Tomson avaldas arvamust, et tookord, kolm aastat tagasi, tuli teema päevakorda kuna valiti nõukogu. Siis leiti 

uued inimesed, kellel motivatsiooni oli ja asi läks sama moodi edasi. Nüüd oli uuesti nõukogul volituste aeg täis 

ning seepärast tuli ka teema uuesti üles. Nõukogu volitusi pikendati.  

A. Jõessar: Arvan, et meie piirkonna inimesed on päris rahul kui teeme sinna ka kolm rahvamaja ning igas 

rahvamajas on juhataja, koristaja ja veel mõni ringijuht. 

T. Tomson: Kolm maja on olemas. 

A. Jõessar: On. Selles suhtes on vaja vaid 3-3,5 töötajat igasse majasse. 

K. Teekivi: Kultuurikomisjonis oleme pigem arutanud üleüldist kultuurivaldkonna reformimist. Võib-olla ongi 

vaja eeskuju võtta sihtasutuselt.  

A. Jõessar: Seda on siin 4 aastat tagasi räägitud. Võib-olla on tänasel sihtasutusel natukene miinuseid, kuid 

tegelikult on ta tänasel hetkel valla jaoks kõige ökonoomsem lahendus. Seda kultuuritegevust rahvamajades ei ole 

nii palju, et seal peaks olema juhataja, koristaja ja veel mitu inimest. 

T. Tomson: Kas arvad, et kui rahvamaja juhataja nimetad kultuuritöötajaks ja maksad talle veel vähem palka kui 

seni, et siis läheb asi nagu paremaks? 

A. Jõessar: Tänasel päeval on ju sihtasutuse näide olemas. Miks me siis neid (sihtasutust) kiusame?  

T. Tomson: Ma ei ole saanud mitte kordagi vastust küsimusele, et mis on sihtasutuses valesti, millega te rahul ei 

ole. Mitte ühtegi asja ei osata öelda. 

A. Jõessar: Rahul ei ole sellega, mis praegu toimub. Kui me tahame, et kõik toimiks edasi, siis miks ei võiks SA 

eraldi real, eraldi asutusena valla eelarves kajastuda? Inimesed saaksid selge reana eelarvest vaadata, et SA saab 

nii ja nii palju raha ja kõik on rahul. Praegusel hetkel peidetakse see kuskile teistele ridadele ja siis mingil hetkel 

tuleb keegi komisjon otsustama. Miks me seda teeme? 
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L. Laurits: Kui kultuurikomisjon vaatab kõik laekunud taotlused läbi, siis praeguses eelarve täitmise aruandes on 

rida-realt näha, kellele kui palju antakse. Olgu see MTÜ, SA või eraisik. See kajastubki alaeelarve täitmise 

aruandes. Sama moodi jääb ka SA raha eraldi näha. /…/.  

L. Laurits viitas, et seletuskirja lisadeks olnud tabelite kommentaarides on näha, milline summa üldsummast on 

planeeritud SA-le.  

K. Tammaru avaldas rahulolematust, et seletuskirja lisades olevaid kommentaare ei ole paberkandjalt võimalik 

lugeda.  

L. Laurits vastas, et ta ei jõua kõiki kommentaare rida-realt seletuskirja ümber kirjutada.  

 

A. Jõessar avaldas kahtlust, kas kultuurikomisjon ikka lähtub kavandatavast summast ja kogu selle ca 15 000 €  

SA kasutusse suunab.  

 

*K. Tammaru: Kas Märjamaa SK pole enam MTÜ? 

L. Laurits: On ikka. Tema toetus on arvestatud real 08102 „Spordiklubid kokku“. 

 

*K. Tammaru palus selgitada, mis on aluseks personalikulude kasvuks noortekeskusel. 

L. Laurits vastas, et seal mõjutab kasvuprotsenti õppelaenudelt arvestatud  erisoodustusmaksud, mis kajastatakse 

personalikuludega kaasnevate maksude all.  

 

*K. Teekivi: Küsimus teede kohta. Kõik read on kasvutendentsiga, kuid teede rida on stabiilne. Täna, liikudes 

valla kruusakattega teedel, siis on näha, milline olukord on. Kui me sinna ei panusta, siis … . Me peame sinna 

rohkem panustama.  

E. Plamus: Päris kindlat sõna ei oska praegu öelda, aga praegu on võimukoalitsioonis lepitud kokku, et järgmiseks 

aastaks tuleb OV-dele 10% laekuvast aktsiisist. Sel aastal oli see 5%, nagu varasematelgi aastatel. Sel aastal tuli 

väike sutsakas summat veel juurde. Ootame selle ära. Me ise näeme ka tegelikult, et teede olukord on äärmiselt 

kehva. Seda mitte vaid meie vallas, vaid praktiliselt kõikides omavalitsustes. Siia lisandub igivana teema teeäärte 

niitmisega, võsalõikamisega jne. Kui riigieelarve võetakse vastu ja tõepoolest 10% aktsiisist tuleb OV-dele, siis on 

olukord hoopis teine. Enne kooliaasta algust profileerime eelkõige ära need teed, mis on kaetud õpilasliinidega. 

Lisaks on selekteeritud välja mõned väga halvas seisukorras olevad teed. /…/ 

 

V. Karu tõdes, et mõned väiksed probleemid arutelu jooksul esile kerkisid, kuid ilmselt ei ole need sellised, mida 

selle päevakorrapunkti raames saaks lahendada. 

V. Karu:  Kulude-tulude prognoose oleme me kinnitanud kogu aeg ja see on meie oma põhimääruse kohaselt. Sel 

aastal on need täpselt samuti ette valmistatud. Tõepoolest on olemas uus kord, aga ütleme, et see sama 

põhitegevuse tulude-kulude kinnitamine ei ole ka selle uue korra kohaselt keelatud tegevus. Arvan, et nii kaua kui 

see asi on nii uus, et keegi ei oska kõiki asju tõlgendada, nagu selgus, et ka rahandusministeerium ei oska üheselt 

kõigile küsimustele vastuseid anda, siis võib-olla on kasulik veel tegutseda vana korra kohaselt. Aga võib-olla 

sellise klausliga, et sel aastal siis viimast korda ja uuest sügisest rakendame siis uut vormi tulude ja kulude 

kajastamiseks.  

 

Otsustati: 15 poolthäälega (4 vastu, 0 erapooletut) kavandada Märjamaa valla 2013. aasta eelarve põhitegevuse 

tulude kasvuks +5,3 % võrreldes 2012.a kinnitatud eelarvega, s.o eelarve põhitegevuse tulude kogumahuks 5 791 

250 eurot ja  põhitegevuse kulude kasvuks +4,8 % võrreldes 2012.a kinnitatud eelarvega, s.o eelarve kulude 

kogumahuks 5 361 950 eurot (otsus nr 163 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 3 

Sauna tn 6 kinnistu tasuta kasutusse andmine MTÜ-le Märjamaa Saun 

 

E. Rooda tutvustas kojusaadetud materjale ning  märkis, et MTÜ plaanidest oskab kindlasti rääkida  volikogu liige 

A. Elmik, kes ühtlasi on MTÜ Märjamaa Saun juhatuse liikmeks.  

E. Rooda lisas, et siiani on Märjamaa saun tegutsenud Märjamaa valla hallatava asutusena. Seal on omad 

probleemid, omad investeeringuvajadused, et teenust paremini osutada. Seetõttu ongi asi praeguse ettepanekuni 

jõudnud. Plaan on, et edaspidi võtaks sauna teenuse osutamise üle MTÜ.  
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A. Elmik: Plaan saun korda teha oli ammu-ammu, kuid nüüd läks asi kiireks, sest sellel toetusperioodil on Leader 

taotlusvoore alles jäänud vaid kaks – nüüdne ja siis veel järgmise aasta jaanuaris.  

A. Elmik kõneles, et renoveerimisprojekt on olemas. Rahastas seda Janno Enni, kes on teiseks MTÜ 

asutajaliikmeks ning juhatuse liikmeks. Praegusesse taotlusvooru mahtusid katus, seinad, välisvooderdus. 

Järgmises voorus küsiks siseruumide jaoks toetust. Tulema peaks ventilatsioon ning uus küttesüsteem. Ehk on 

võimalik küttesüsteemiks küsida raha KIKist. 

Kavas on, lisaks naiste ja meeste poolele, luua juurde n ö erapool, mida saaks välja rentida. Ülesse, katusealusesse, 

jääks hilisem ruumide väljaehitamise võimalus. Projekti autoriks on Tiit Toimetaja. Praeguseks on projekteeritud 

vaid 1. korrus. Geodeetilise alusplaani tegid sponsorluse korras Taba ja Mau.  

A. Elmik: Tulevikust rääkides, siis ega saun ennast ise ära ei majanda – mingisugune toetus peaks ikkagi jääma.  

A. Elmik tõi näiteks, et Kohilas maksab vald toetusena pensionäride odavama pileti ning tavapileti hinna vahe.  

 

A. Elmik: Meil käib praegu saunas nädalavahetusel ca 50 inimest. Seda on vähe. Oleks vaja 130-150 inimest. 

Külastatavus kindlasti kasvaks kui saun oleks korras. Kui me Leaderist raha ei saa, siis me seda kinnistut oma 

kasutusse ei taha. 

 

A. Elmik taandas ennast päevakorrapunkti arutelult ja otsustamiselt.  

Toimus arutelu. 

 

Otsustati: 18 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut, A. Elmik ei osalenud hääletamisel) anda mittetulundusühingule 

Märjamaa Saun  tasuta kaustusse Sauna tn 6 kinnistu kuni 31. detsembrini 2030 (otsus  nr 164 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 4 

Valgu kontorihoone tasuta kasutamise lepingu tähtaja pikendamine 

 

Ettekandega esines E. Rooda. Valgu Külaselts esitas 30.07.2012 Märjamaa Vallavalitsusele taotluse pikendada 

Valgu kontorihoone ruumide rendilepingut kuni 31.detsembrini 2024 kuna praegune leping  ei kata PRIA poolt 

nõutud aega teostamaks kõik kavandatavad renoveerimisetapid. Vallavalitsuse ettepanek on pikendada tasuta 

kasutust kuni 31. detsembrini 2030. 

 

Ettekandja vastas küsimustele. 

*A. Jõessar soovis teada, kas 1. etapp on tänaseks valmis. 

E. Rooda: Ei oska täpselt öelda. Aknad on vahetatud. Kui palju sisetöödest tehtud, ei oska öelda. 

 

Otsustati: 19 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) anda Valgu kontorihoones asuvad vabad ruumid Valgu 

Külaseltsi tasuta kasutusse kuni 31. detsembrini 2030 (otsus nr 165 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 5 

Katastriüksustele sihtotstarbe määramine 

 

Ettekandega esines P. Helliste.  

Ettekandja vastas küsimustele (küsis A. Kirsipuu). 

 

Otsustati: 19 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) määrata Leevre külas asuva Paenõmme katastriüksuse 

jagamisel tekkinud Paenõmme ja Nõmme katastriüksuste sihtotstarbeks maatulundusmaa; määrata Kohatu külas 

asuva Raja katastriüksus jagamisel tekkinud Raja ja Haaviku katastriüksuste sihtotstarbeks maatulundusmaa; 

määrata Laukna külas asuva Priidupõllu katastriüksuse jagamisel tekkinud  Priidupõllu ja Anna katastriüksuste 

sihtotstarbeks  maatulundusmaa (otsus  nr 166 lisatud protokollile). 
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Päevakorrapunkt 6 

OÜ Orgita Elamu uus põhikiri 
 

Ettekandega esines E. Rooda. Eelnõu on läbi arutatud Vallavalitsuses ning Orgita Elamu juhatajaga. OÜ nõukogult 

tagasiside puudub, kuid nõukogu liikmeks on ka vallavalitsuse liige M. Jehe ning tema arvamusega on arvestatud. 

Eelnõu on läbinud menetluse majandus- ja eelarvekomisjonis.  

 

Toimus arutelu. 

*I. Aviste küsis Orgita küla heakorra kohta – kes peaks selle eest hea seisma. I. Aviste: OÜ põhikirja § 1 lõike 3 

punktis 8 on kirjas, et OÜ üheks tegevusalaks on heakorrateenuste osutamine. Kas see ka tegelikult toimib? Või 

seisnevad heakorratööd seal vaid valla haljastusbrigaadipoolses niitmises. Puud on hooldamata, varemed on siin ja 

seal. 

E. Rooda: OÜ on teenuse osutaja. Kui ostjaid pole, siis pole ka teenust kellelegi osutada.  

I. Aviste: Puud on hooldamata. Rääkisin haljastusbrigaadi töötajatega. Nemad ütlesid, et see on Orgita Elamu töö.  

Vald ei pea seda tegema. 

E. Rooda: Seal on maa kinnistuteks jagatud. Kinnistu omaniku õigus ja kohustus on hoida oma kinnistu 

heakorrastatud. Usun, et Orgita Elamu on valmis seda teenust osutama kui seda temalt tellitakse. Kortermajade 

puhul peaks olema tellijaks korteriühistud või korteriomanike esindaja.  

 

Otsustati: 19 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) kehtestada OÜ Orgita Elamu põhikiri (määrus nr 87 lisatud 

protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 7 

Varbola külas asuva Kaalumaja kinnistu otsustuskorras võõrandamine 

 

Ettekandega esines E. Rooda.  Ettepanek on vähendada müüdava kinnistu suurust 65 m
2
 võrra kuna sellest 

moodustatakse eraldi kinnistu, mis jääb rajatava kergliiklustee alla. Müüdava kinnistu suuruseks jääks 3775 m
2
. 

Pindala vähendamine on kooskõlastatud ostjaga.  

Toimus arutelu. 

 

Otsustati: 19 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) müüa Varbola külas asuv Kaalumaja kinnistu (reg osa nr 

3337237, pindala 3775 m², maa sihtotstarve 100% tootmismaa; kinnistul asub kaalumaja hoone) otsustuskorras 

osaühingule Triobonus (registrikood 11667629) hinnaga 1400 eurot (otsus nr 167 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 8 

Enampakkumisel olevate kinnistute alghinna kujundamine ja ettepaneku tegemine  volikogule alghinna 

vähendamiseks 
 

Ettekandega esines E. Rooda.  

Ettekandja vastas küsimustele. 

*A. Kirsipuu: Kas vallavalitsus on vaadanud Laukna kuivati ehituslikku seisukorda? Minu meelest kukub see kohe 

kellelegi pähe. Minu ettepanek on, kuna hoone asub elamupiirkonnas, tegemist tellisehitusega, mis kukub 

kellelegi, kes seal toimetama hakkab, pähe, müügist maha võtta. Käisin ise seal sees vaatamas. Kas me peame seda 

kellelegi n ö pähe määrima? Mina teen ettepaneku seda mitte müüa, vaid lammutada. Nüüd annab riik toetust ka 

selle jaoks. Tahaksin kuulda H. Tammaru (valla ehitusspetsialist) seisukohta, et  mida me seal müüme. See on 

varisemisohtlik. A. Kirsipuu lisas, et senised enampakkumised on näidanud, et ostjat sellele pole leidunud. 

E. Rooda: Väljend „pähe määrima“ pole asjakohane, sest enampakkumisel „ei määri me kellelegi pähe“, vaid ostja 

tuleb vabatahtlikult osalema. Eeldame, et seni pole tuldud ostma, kuna alghind on olnud liiga kõrge.  

A. Kirsipuu: Küsiksin siis selle juures, et milline on  H. Tammaru seisukoht, kui hoone järgmisel talvel, kui vald 

on selle maha müünud, kokku kukub. Mina jään seisukohale, et see hoone tuleb vallal endale jätta ning maha 

lammutada.   

V. Karu: Kahjuks ei saa me H. Tammaru seisukohta praegu teada kuna teda ei ole siin. 



 10 

E. Rooda: Tammaru seisukohta ei tea, kuid küsimus on ka selles, et kui alghind on mõistlik ja uus omanik näeb, et 

ta selle lammutamise materjaliga saab oma kulud tasa ja soovib seda kasutada eelkõige maana ja muul otstarbel, 

siis on täiesti võimalik. Kui see on suhteliselt kehvas ehituslikus seisukorras, siis ei pea seda kasutama 

tootmishoonena. Ka uus omanik võib ta maha lammutada taotledes selleks ettenähtud toetust. 

A. Kirsipuu: Eraisik ja firma saab vaid 50% toetust, vald saab minu teada 90%. Kui me räägime nihukesest 

aspektist, et keegi eraisik, kes selle ära ostab, saab kasu, siis ma küsin teistpidi – kui vald selle ära lammutab, saab 

ka kasu – saab täitepinnast, vanaraua müüb maha ja krunt, mida saab müüa, jääb veel alles.  

Toimus keskustelu. 

 

*T. Tomson: Mul on küsimus Haimre pst kaalumaja kinnistu (Haimre pst 37) kohta. Kirjas on nagu see oleks 

hoonestatud. Kus see hoone seal on? Üks auk, kuhu võib kukkuda, on seal küll, aga hoone? 

V. Karu: Enam seda hoonet ei ole. 

E.Rooda nõustus, et märkus on asjakohane ning ei Ristiku 39 ega Haimre pst 37 kinnistutel enam hooneid ei ole. 

Need on lammutatud. 

Otsuse eelnõus tehti vastav parandus. 

 

V. Karu pani hääletusele A. Kirsipuu parandusettepaneku – võtta müügist ära Laukna külas asuv Kuivati kinnistu. 

Ettepaneku poolt oli 13. 

Otsustati: Ettepanekuga arvestada. 

 

V. Karu pani hääletusele otsuse parandatud eelnõu. 

 

Otsustati: 19 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) määrata Ristiku tn 39 enampakkumise uueks alghinnaks 3500 

eurot, Haimre pst 37 uueks alghinnaks 3000 eurot ning Kullerkupu tn 30 uueks alghinnaks 3000 eurot. Tunnistada 

kehtetuks Märjamaa Vallavolikogu 20.03.2012 otsuse nr 152 „Valla vara enampakkumisel võõrandamine“ punkt 

1, millega otsustati müüa avalikul suulisel enampakkumisel Kuivati kinnistu Laukna külas  (registriosa nr 

3337437) 2000 euroga (otsus nr 168 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 9 

Informatsioon 
 

*) Volikogule saabunud pöördumistest 

V. Karu: Istungite vahelisel perioodil on volikogule saabunud kaks kirja. Üks neist oli Varbola kooli hoolekogu 

pöördumine, mis oma sisult oli korduvpöördumine. Teine oli volikogu liikmelt Kalle Teekivilt, kelle kiri puudutas 

muret Käbiküla tee üle. Varbola kooli hoolekogu kirjale ma tegelikult vastasin volikogu nimel sisuliselt juba 

kevadel kui oli nende esimene pöördumine. Vastavalt siis nende õigusaktide alusel, mis volikogus oli kinnitatud ja 

info alusel, mis oli valitsuse poolt tulnud. Nad tahtsid ühe ja sama sisulisele kirjale saada nii valitsuse kui volikogu 

poolset vastust ja selle nad kevadel said. Nende suvine kiri uusi küsimusi ja teemasid ei sisaldanud. Ma ei tea, kas 

valitsus on vastanud. Pidasin vajalikuks, et kui kiri läheb, siis läheb see valitsuse ja volikogu ühiskirjana, sest 

midagi uut selles kirjas püstitatud teemade osas vahepeal ei ole toimunud. Lühidalt – teemad puudutasid 

raamatukogu kolimist koolimajja ning vastavalt remondiga seotud küsimusi koolimajas endas.  

K. Teekivi mure oli Käbiküla tee. Kuna seda ei ole volikogus eraldi teemana arutatud, siis vastus tuleb valitsuse 

poolt.   

K. Teekivi: Mul on info, et täna mingi vastus tuli. Ei ole ise veel seda lugenud. Kommenteerin, et see ei ole 

tegelikult vaid ühe küla probleem, sama probleem on üle valla. 

E. Plamus: See ei ole mitte ka vaid meie valla probleem. See on teede raha osas alarahastatud omavalitsuste 

probleem. Eriti sellel aastal. 

K. Teekivi lisas, et jutt ei maksa mitte midagi ning see ei ole lahendus. Kuskilt tuleb teedele raha leida – tuleb 

kuskilt kokku hoida. Täna tegime prognoose. Vaatame, kust saame kokku hoida. Inimesed, kes elavad seal, kus 

asfalttee jookseb koduõue, ei mõista seda probleemi.   

K. Teekivi märkis, et inimesed on kurjad ja ähvardavad hakata vallavalitsusse arveid saatma kui iga päev peavad 

selliseid auklikke teid mööda päevas mitmeid kordi sõitma. 

E. Plamus: Vastasin ennist ka prognooside juures, et me kindlasti profileerime enne õppeaasta algust ära need teed, 

kus on õpilasliinid ja need teed, mis on kõige kriitilisemas olukorras.  
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*) Ühistranspordist 

I. Aviste oli mures hõredaks jäänud bussiliikluse pärast. Inimesed on pöördunud otse Maanteeameti poole, E. 

Plamus ja V. Karu on suhelnud maavanemaga, kuid lahendust pole. Bussid on ülekoormatud. Reedel tuleb 10 

bussi maale ja 4 läheb pühapäeval tagasi. Esmaspäeva hommikul jäävad inimesed bussist maha juba Märjamaal, 

sest buss on liiga täis.  

K. Teekivi: Tuleb kommertsliinid käima panna. 

I. Aviste: Seda vastas mulle ka Maanteeameti ametnik, kuid mis (kohustused) siis riigil jäävad kanda. 

K. Tammaru lisas, et probleemiks on ka see, et bussigraafikute muutustest ei teavitata peatustes.  Internetist on 

võimalik küll lugeda, kuid see peaks olema ka maakohtade peatustes. 

 

 

*) Kalmistute heakorrast 

I. Aviste: Kes koristab ära Märjamaa kalmistul maha võetud ja laasitud puud? Kas omaksed ise, kellede haudade 

vahel need on? 

E. Plamus: Oleks pidanud enne istungit märku andma, et selline küsimus on, siis oleksin saanud ühendust võtta ja 

küsida. 

I. Aviste: Lisaks trimmerdamine nendelt haudadelt, mis ei ole kellegi omad.  

Toimus keskustelu. 

V. Karu: Selle kohta on võimalik järgmisel istungil vastust saada. 

 

V. Karu: Bussiliikluse kohta nii palju, et kui mul sel teemal viimane kontakt maavanemaga oli, siis tema info oli, 

et pigem läheb see asi hullemaks kui paremaks. Seda rahastamise poole pealt.  

 

 

*) Teeäärte niitmise üle järelevalve teostamisest 

A. Jõessar: Kas teeäärte niitmise üle teostatakse ka mingisugust järelkontrolli? 

E. Plamus: Sellega tegeleb M. Erik. Sel aastal on teeäärte niitmine korraldatud meil ühel korral aastas. Arvestades 

rohu kasvu, peaks olema muidugi rohkem, kuid jällegi – ei ole rahalisi võimalusi.  

E. Plamus lisas, et ta teab küsimuse ajendiks olevat teemat. See oli arutamisel ka vallamajas. Masin läks katki ning 

tööd tehti hiljem edasi. Juttu oli ka sellest, et kui üksikud rootsud jäävad, siis töö teostaja läheb ja lõikab 

trimmeriga need maha. 

A. Jõessar: Tegelikult oli väga inetult kõike tehtud. Minu ettepanek on, et kui sellist teenust pakutakse, siis parem 

seda mitte osta. Las see rohi pigem kasvab. 

E. Plamus: Meie oleme teisel seisukohal.  

I. Aviste avaldas arvamust, et niitmine võiks toimuda enne jaanipäeva. 

 

 

*) Lasteaiakohtadest 

A. Jõessar: Mida tähendas istungi algul vallavanema poolt öeldu, et ei taheta teist Varbola lasteaeda korraldada? 

Mis on Varbola lasteaial viga? Seal on 10 last järjekorras. Nõudlus on ju lasteaiakohtade osas olemas. Miks ikkagi 

ei taheta Kasti lasteaeda laiendada? 

E. Plamus: Said täiesti valesti aru. Varbolaga oli see, et me ehitasime 3. rühma valmis ja mingi aeg seda ka 

pidasime. Ühele rühmale on teatavasti vaja 2 õpetaja ametikohta ning 1 õpetaja abi koht. Seega 3 inimest 

täiskohaga palgal. Kolme rühma täituvus ei olnud selline, et meil oleks olnud kasulik seda ülal pidada, sest ei 

olnud lapsi. Millegagi ei saa sa seda garanteerida. Täpselt samuti on Kasti lasteaiaga. Me võime selle rühma seal 

avada, kuid mis on see garantii, et lapsed Märjamaalt, Valgust või mis tahes piirkonnast sinna jõuaksid? Küsimus 

on selles, et lasteaia juhataja on ise eriväljaõppega ja tema tahaks lasteaia viia erivajadustega lastega tegelevaks 

lasteaiaks. Aga samas, meil on ajaloost teada, et kui laps tuuakse oma (piirkonna) lasteaeda, siis tal ei ole kaasas 

mitte ühtegi dokumenti selle kohta, et ta on erivajadusega laps. Hiljem, kui talle erivajadus diagnoositakse, ei ole 

mitte ühtegi seaduse punkti millega me saaksime ta suunata erivajadustega lasteaeda. See on vabatahtlik. Me 

võime tõesti sinna investeerida, võime võtta vastu poliitilise otsuse, et me avame rühma ja mitte keegi meil ei 

keela seda tegemast. Me oleme pakkunud välja, et kui Tallinna suunas oleks hommikul tööle liikumas 

lapsevanemaid, kes sooviksid oma lapsi viia Varbola lasteaeda, ning neid oleks piisavalt palju, siis me kohe avaks 

ka rühma. Selliseid lapsevanemaid mõned on, kuid mitte piisavalt. 
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K. Teekivi avaldas arvamust, et lapsehoiuteenuse kompenseerimine tuleb vallale tükk maad kallim.  

Toimus keskustelu. 

E. Plamus: Pillerpalli lasteaias on 110-112 kohta ja eks talvel on need kohad ka enam-vähem täis.. Täna pidi 

juhataja sõnul kohal olema aga 36 last.  

V. Karu lisas infoks, et K. Einlingi sõnade kohaselt alustab sügisel Laukna lasteaias tõenäoliselt 14 last. 

Prognoositud oli 7 last.  

 

 

*) Haimre kaalumajast 

A. Raadik: Mis on saanud Haimre kaalumajast? See oli ka enampakkumisel? 

E. Rooda: See ei ole üldse müügis olnud, sest hoone on nüüdseks ehitusregistris, kuid maa on 

munitsipaliseerimata. Palju sinna riik maad munitsipaliseerida võimaldab, ei oska öelda.  

 

 

*) Haimre pargi munitsipaliseerimisest 

A. Raadik: Kui kaugel ollakse Haimre pargi munitsipaliseerimismenetlusega? 

P. Helliste: Ei ole jõudnud sellega tegeleda. M. Erik jättis oma tööasjad pooleli ja tõstis need minu kappi. Ma ei ole 

jõudnud nendega tegeleda. 

A. Raadik: Võib-olla tuleks selle asjaga ikkagi tegeleda. Meil on asjaga väga kiire. Puud langevad ja me ei tohi 

neid koristada.  

 

 

*) MG vana sööklahoone tulevikust 

Ü. Olm: Mis saab gümnaasiumi vanast sööklahoonest? Kas see on riiklikuks mälestusmärgiks kuulutatud? Miks 

seda kuidagi lammutada ei taheta? 

E. Plamus: Küsimus ei ole selles, et me seda lammutada ei tahaks. Pigem, kui te arvate, et selline raha tuleks 

eelarvest leida, siis teeme ära. 

Ü. Olm: Kas keegi on sellega tegelenud, et uurida, kas ehk saaks ka riigilt lammutamistoetust? 

E. Palmus: Seda võib uurida. Mina ei oska seda hetkel öelda. Tean, et tööstushoonete lammutamiseks saab toetust 

taotleda, kuid see ei ole tööstushoone.  

 

 

*) Kooli algusest 

K. Teekivi: Millal algab kool? Ei leidnud Internetist infot. 

E. Plamus: 1. septembril alustavad MG ja  Varbola LA-AK ning 3. septembril Valgu PK.  

 

Järgmine korraline istung on 18. septembril 2012.  

Istungi juhataja kuulutas istungi lõppenuks.  

 

 

 

 

Villu Karu                                                              

Istungi juhataja                                                                               Janika Liländer 

                                                                                                       Protokollija 


